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Andrea
Kloboučková

Byla jsem holka krev a mlíko. 
V cizině mi říkali,  

že jsem tlustá 
STRANY 8–9
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Černý kašel v Česku řádí. 
Rozeznat ho od běžného 
nachlazení není snadné 

STRANA 6

Parkovací dům v Alejní  
se rýsuje, sportovní hala  

z projektu ale vypadla
STRANA 5

ZdravíZprávy
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V O L N Ý  Č A S

K A M  V Y R A Z I T  N A  T E P L I C K U

DOUBRAVKA
27. 4., 1530  Pálení čarodějnic

NÁMĚSTÍ SVOBODY
27. 4., 1000  Food festival

CENTRUM MĚSTA
24.–26. 5.  Slavnostní zahájení 870. Lázeňské  
  sezony v Teplicích

ŠANOVSKÁ MUŠLE
24. 5., 1630  Koncert Big Bandu konzervatoře
4. 6., 1630  Koncert konzervatoře
18. 6., 1630 Koncert Big Bandu konzervatoře

FESTIVAL LUDWIGA VAN BEETHOVENA
Krušnohorské divadlo
23. 5., 1900  Má vlast
30. 5., 1900  Štefan Margita
6. 6., 1900  Severočeská filharmonie Teplice
13. 6., 1900  NeoKlasik orchestr
20. 6., 1900  J. M. Wolfram: Perkmon
Zahradní dům
27. 5., 1900  Jan Čmejla
3. 6., 1900  Smetanovo trio
10. 6., 1900  Bartosz Koziak, Radosław Kurek
17. 6., 1900  Yeseul Bahng, Hayoung Jeong
Klášter Osek
2. 6., 1600  Ensemble con Cuore
16. 6., 1600  Symfonický orchestr Pražské  
  konzervatoře

LETNÍ KINO NA ZÁMKU
Teplické muzikálové léto
21. 6., 2000  Angelika
27. 6., 2000  Láska nebeská
24. 8., 2000  Muzikál naruby

KNAK
20. 4., 2000  Sdružení mladých ambiciózních  
  hudebníků a Buzerant

26. 4., 2000  Švihadlo

HVJEZDA
20. 4., 2000  Jarní čištění na Hvjezdě
26. 4., 2000  Pirates of The Pubs a Inkoust Pana  
  Boučka a Janny‘s Hog Ranch 
27. 4., 2000 The Schmelz a Blue Rocket
4. 5., 2000  Remember The Heroes a Louty  
  a Kontroverze
každé úterý Lepší večery: hraje hudební uskupení  
Do hospody dobrý

TEPJAZZ 
20. 4., 2000  Nina Radnická s kapelou
24. 4., 1900  Stone Jets
26. 4., 1900  Tety u piana aneb Nechoďte dnes  
  brzy spát
27. 4., 2000  North Bohemia Quartet – křest  
  alba

ZAHRADNÍ DŮM
17. 4., 1900  Koncert: Z díla Antonína Dvořáka
24. 4., 1800  Jan Saudek – Osmaosmdesát plus  
  jedna – zahájení výstavy, která  
  potrvá do 22. 6.

KRUŠNOHORSKÉ DIVADLO 
15. 4., 1900  Na Vánoce budu gay
16. 4., 1900  Vojtěch Dyk: Intimity s klavírem
18. 4., 1900  Slavnostní koncert ke 100. výročí  
  Krušnohorského divadla
19. 4., 1800  Stylová retro tančírna 2024
22. 4., 1900  Když kočky nejsou doma
23. 4., 1530  Festival Mateřinka 2024
24. 4., 1600 O neposlušných kůzlátkách
24. 4., 1700  O neposlušných kůzlátkách
25. 4., 1900  Koncert Phillip Scheucher  
  a Severočeská filharmonie
26. 4., 1900  The Cello Boys
27. 4., 1600  Top Voice 2024
28. 4., 1030  Pohádky do kapsy
29. 4., 1900  Šťastný vyvolený

7. 5,. 1900  Můj nejlepší kamarád
13. 5., 1900  Rukojmí bez rizika
14. 5., 1900  Radůza s kapelou
17. 5., 1000  Kuchař Sam a mořské panny
17. 5., 1800  Kuchař Sam a mořské panny
19. 5., 1030  Cirkusácká pohádka
20. 5., 1530  Kytička uvitá z písniček a tanečků
21. 5., 1900  Václav Kopta a Simona Vrbická 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

11. 6., 1900  Muž mojí ženy
27. 6., 1900  Polská krev

MUZEUM
18. 4., 1700  Přednáška Montánní archeologie  
  v Krušných horách archeologa  
  z Ústavu archeologické památkové  
  péče severozápadních Čech  
  Kryštofa Dernera
27. 4., 1300  Rozloučení s výstavou Tajemná  
  komnata otevřena! Poznejte svět  
  čar a kouzel...
do 28. 4.  Výstava: Tajemná komnata  
  otevřena! 
do 28. 4.  Výstava: Harry Potter aneb  
  Mudlové, přijeďte expres!

VÝSTAVNÍ SÍŇ ŠÁRKA
do 2. 5.  Ptačí výstava ZUŠ Dubí

BOTANICKÁ ZAHRADA
19. 4., 1900  Asijská degustační večeře
22. 4., 900  Den Země pro školy
22. 4., 1500  Roztáhněte křídla a leťte – speciální  
  prohlídky a ukázky papoušků

25. 4., 1700  Kurátorské putování Afrikou
do 5. 5.  Výstava Projekt vázy
4.–5. 5., 900  Výstava kaktusů
18. 5.   Den fascinace rostlinami

LÁZEŇSKÝ DŮM BEETHOVEN
18. 4., 19:00  Koncert absolventů konzervatoře –  
  Michaela Shejbalová, Veronika  
  Pavlisová (klasický zpěv, klavírní  
  doprovod I. Lorenc)
23. 4., 1900  Koncert absolventů konzervatoře – 
  Sára Chvílová a Daniela Klapková –  
  klarinet, Trio Sathea

PLANETÁRIUM A HVĚZDÁRNA
18. 4., 1800  Café Nobel: Šelma z Valče a jiné  
  paleontologické objevy
14. 5., 2200  Pozorování Měsíce
16. 5., 1800  Café Nobel: Černé díry a gravitační  
  vlny
pátek a sobota 21:00 případně 22:00 večerní 
pozorování
sobota a neděle 13:00 denní pozorování

ZIMÁK
dubnové středy 18:00–19:15 veřejné bruslení

LETNÍ AMFITEÁTR BÍLINA
Májový jarmark
4. 5., 1330  Raego
4. 5., 1515 Vesna
4. 5., 1700  Turbo
4. 5., 1845  Michal David
4. 5., 2030  Leoš Mareš

MODRODŮM DUBÍ
18. 4., 1700  Vernisáž výstavy Petr Hricko:  
  Levitace. Výstava potrvá do 25. 5.

STROPNÍK OSEK
23. 5., 1900  Otevřené manželství

Teplicko – Pokud si chcete užít tradiční pálení čarodějnic, můžete vyrazit 27. dub-
na do útulku pro opuštěná zvířata v Žimu. Akce startuje už v pravé poledne. Děti 
si budou moci vyrobit papírové čarodějnice a vyzkoušet své dovednosti v mno-
ha soutěžích. Po celou dobu akce se bude moct zpívat u ohně a také opékat. Na 
mazlení a kartáčování budou netrpělivě čekat pejsci Jasmína a Oliver, na pohlazení 
zase kočičky v kočičím pokojíčku. Krásu okolní přírody si budete moct užít při ven-
čení útulkových pejsků. A samozřejmě chybět nebude ani soutěž o nejlepší čaro-
dějnickou masku.  gz

Teplice/Ústí n. L. – Pokud miluje-
te pivo, vyplatí se v květnu vyrazit do 
sousedního Ústí. Už po dvanácté se 
na tamním Kostelním náměstí usku-
teční 11. května od 10 hodin tradiční 
pivní jarmark malých a rodinných pi-
vovarů. I tentokrát pořadatelé slibují 
bohatou nabídku, nad kterou zaple-
sá srdce nejednoho pivaře. Návštěv-
níci budou moci ochutnat produkty 
26 minipivovarů z celé České republi-
ky, ale také ze sousedního Německa.
„Na jarmarku se zabaví celá rodina. 
Vyjma nabídky skvělých piv tady ná-
vštěvníci najdou také stánky s lido-
vými řemesly, keramikou nebo včelími produkty. Dětské divadlo zase pobaví ty 
nejmenší,“ řekl šéf pořadatelského Pivovaru a hotelu Na Rychtě Jiří Šťovíček. Sou-
částí pivního svátku budou opět i hudební vystoupení. Na pódiu se objeví Doubra-
vanka, Bambini, Pavel Brumer Tribute Band, Funky Town, The Boom, Hard Colony 
a Děda Mládek Illegal Band.
Jarmark bude znovu také pomáhat. Padesát haléřů z každého vyčepovaného piva 
poputuje na konto nadačního fondu Plamínek naděje, který pomáhá handicapova-
ným dětem. Vstup je zdarma.  gz

Teplicko – S jarem se rozjela celá 
řada očekávaných spojů, které jez-
dí pouze do podzimu, většinou o ví-
kendech a ve svátcích. Svézt se mů-
žete motoráčkem, autobusem i lodí. 
Takže nechte auto doma, nebo u své-
ho ubytování, a kochejte se Ústec-
kým krajem. „Turistické linky poznáte 
tak, že mají často na začátku ozna-
čení písmenem T. Většina jich jezdí do 
3. listopadu,“ přibližuje mluvčí kra-
je Magdalena Fraňková a dodává, že je také nutné si všímat dnů, kdy spoje jedou. 
Většina je v provozu o víkendu a o státních svátcích. Vybranými linkami se pak lze 
svézt i v pracovních dnech a další jezdí v pracovních dnech jen v určitém období.
Na Teplicku můžete využít vlakovou linku T8 Moldavská dráha s trasou Ústí nad 
Labem/Most – Moldava v Krušných horách nebo přeshraniční autobusovou linku 
398/+360 s trasou Teplice – Altenberg – Drážďany.  gz

PÁLENÍ  ČARODĚJNIC  S  OPUŠTĚNÝMI  ZVÍŘÁTKY

NA PIVNÍM JARMARKU SE  POBAVÍ  CELÁ  RODINA

NAPLÁNUJTE  S I  VÝLET  TURISTICKOU L INKOU

Teplicko – Přírodovědné aktivity, 
zookoutek, mikroskopování, třídě-
ní odpadu, tvoření a planetární stez-
ka, rybářský a myslivecký koutek. To 
je Den Země s DDM. „Kromě aktivit 
pro děti bude pro návštěvníky k dis-
pozici pojízdná kavárna. Na každé-
ho dětského účastníka čeká v závěru 
odměna,“ říká za Simona Chrastná 
z DDM s tím, že vstupné je 50 korun 
od 4 let věku dítěte a při předlože-
ní této vstupenky pak získáte vstup-
né do botanické zahrady zdarma. Akce, která je součástí celosvětové kampaně, se 
bude konat 20. dubna od 14:00 do 17:00 hodin na Písečném vrchu.  gz

OSLAVTE  DEN ZEMĚ S  DOMEM DĚTÍ
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Prostor před zanedbaným 
Jezevčíkem prokoukne

Teplice – Část Masarykovy uli-
ce v Trnovanech projde re-
konstrukcí. Radnice brzy od-
startuje první fázi projektu 
na zvelebení přední části ve-
řejného prostranství před ne-
vzhledným podlouhlým objek-
tem s obchodními prostory, 
kterému se říká Jezevčík. „Do-
jde na nové dopravní uspořá-
dání komunikace, chodníků, 
zastávky městské hromadné 
dopravy a jejich nové nasvět-
lení,“ popisuje práce náměs-
tek primátora Hynek Hanza 
a dodává, že nově vzniknou 
i plochy pro osázení zeleně. 

d u b e n  2 0 2 4

a

O tolik korun je chudší muž z Tep-
licka, který naletěl podvodníkovi. 
Ten se podle policejní mluvčí Ilony 
Gazdošové vydával za pracovníka 

České národní banky a telefonicky mu sdělil, že má napadený účet. „Pod legendou 
záchrany financí požadoval, aby si vzal úvěr ve výši 749 tisíc korun. Ty pak měl 
oznamovatel zasílat po různých částkách na zadaná čísla bankovních účtů,“ po-
pisuje případ z ranku kybernetické kriminality policejní mluvčí a dodává, že i přes 
mnohá varování v médiích muž takto naposílal 300 tisíc korun. Poté mu došlo, že 
se zřejmě jedná o podvod, a celou věc oznámil na policii.   gz

Č Í S L O  M Ě S Í C E

300 000

Vše systémem modrozelené 
infrastruktury. Předpokláda-
né náklady na první etapu jsou 
37 milionů korun.

Současný špatný stav v mís-
tě vedl vedení města k tomu, 
že nechalo u architektonic-
ké kanceláře Mise za 193 tisíc 
korun zpracovat před časem 
urbanistickou studii, která 
řešila tuto lokalitu jako ce-
lek, včetně nemovitostí, které 
však městu nepatří. A protože 
roční jednání s vlastníky ne-
dopadlo, tak je jisté, že se Tr-
novany opraví, ale s vynechá-
ním Jezevčíka.  gz

Lanovkou se teď nemáte šanci svézt
Teplicko – Pozor při plánování 
výletu, lanová dráha na Komá-
ří vížku je ve všední dny až do 
26. dubna z důvodu pravidelné 
roční revize mimo provoz. O ví-
kendech pojede oblíbená lanov-
ka podle obvyklého jízdního 
řádu. Unikátní dvousedačková 
lanovka je dlouhá téměř 2,5 ki-
lometru, což z ní dělá nejdelší 
lanovou dráhu bez mezizastáv-
ky v České republice. Lanov-
ka je s celoročním provozem 
a podle provozovatelů ročně 
převeze až 50 tisíc lidí a 10 tisíc 
kol. Od roku 2013 je chráněna 
jako kulturní památka České 
republiky.

Cestující zaplatí za jednu jíz-
du 170 korun. Cesta tam i zpět 

přijde dospělého na 240 ko-
run. Děti od 5 do 10 let zaplatí 
130 korun a za zpáteční cestu 
180 korun. Cyklistu stojí cesta 
na Komárku 180 korun. Elek-
trokola vám lanovkou nesve-
zou.  gz
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INZERCE

realcentrum cars s.r.o.

REALCENTRUM Cars s.r.o.
Podhoří 374/2a, 400 10 Ústí nad Labem
Tel.: 472 744 039 | E-mail: kia.prodej@realcentrum.cz | www.kia-usti.cz

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 (WLTP). Kia Sportage: 1,1–7,3 l/100 km, 25,5–166 g/km. Vyobrazení vozů je pouze ilustrativní a může obsahovat doplňkovou výbavu. 
Pro bližší informace navštivte www.kia-usti.cz

Kia Sportage.
Akční model EDICE 30.
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Pozor na změnu 
otevírací doby

Teplice – Památkově chráněná 
nádražní budova prošla rekon-
strukcí. Obnovou prošla fasáda 
a střecha objektu a také první 
nástupiště včetně litinového pří-
střešku. Stavba začala v srpnu 
2022, její celkové náklady do-
sáhly 325 milionů korun. 

Jde přitom o první fázi rekon-
strukce, druhá, která zahrne 
vnitřní prostory, je aktuálně 
v přípravě. „Dokončením rekon-
strukce vnějšího pláště budovy 
teplického nádraží byla napl-
něna první část mé dlouhodobé 
vize, kterou bych nazval Vstupní 
brána do Teplic. Je potřeba po-
kračovat nejen v rekonstrukci 

vnitřních prostor nádraží, pro-
dloužit podchod do části za ná-
dražím a vybudovat dostateč-
nou parkovací kapacitu,“ řekl 
náměstek primátora Hynek 
Hanza a dodal, že město je při-
praveno zrekonstruovat prosto-
ry před nádražím, kde byla již 
zahájena projekční příprava. 
„Dále je na příští rok připravena 
rekonstrukce Tržního náměstí 
a také vyjednáváme s NPÚ re-
konstrukci Benešova náměstí. 
Cílem toho všeho je vybudovat 
reprezentativní vstup do města 
Teplice, který by odpovídal cha-
rakteru lázeňského města,“ do-
dává Hanza.  gz

Teplice – Předprodejní kancelář 
Městské dopravy Teplice zkra-
cuje otevírací dobu. Od dubna 
je v provozu od pondělí do so-
boty. Původně kancelář fungo-
vala denně od 7:00 do 18:00 
hodin. Nyní je ve všední dny 
otevřeno do 17:30, v sobotu od 
8:00 do 13:30 hodin a v nedě-
li je zavřeno úplně. Podle tep-
lické mluvčí Adiny Sedlákové 
provozní doba reaguje na ná-
vštěvnost zákazníků v uplynu-
lých měsících. Předprodej sídlí 
v nákupním centru Fontána na 
náměstí Svobody. Koupit tam 
můžete jízdenky teplické MHD 
i krajského dopravce.  gz

Zimák oslavil  
páté narozeniny

Teplice – Zimák oslavil páté na-
rozeniny stylově hokejovým mi-
niturnajem a exhibicí krasob-
ruslařů. Stadion byl dokončen 
a otevřen v roce 2019. Tehdy 
také získal ocenění v soutěži 
Stavba roku. Samotná výstav-
ba zimního stadionu začala na 
podzim 2017. Město za stadion 
zaplatilo 228 060 444 Kč. Kromě 
Zimáku slaví úspěšných 5 let 
existence také klub HC Huskies 
a Krasobruslení Teplice. V le-
tošním roce vznikla mimo jiné 
i nová tréninková ledová plocha, 
která se nachází na Letné.  gz

Úklid ukrajuje z městské kasy každoročně miliony

Připravte se na 
dopravní šachy
Teplice – Radnice chystá v centru 
města další velké dopravní změ-
ny. „Od léta plánujeme zklid-
nění dopravy v centru města, 
které upraví a částečně omezí 
provoz v ulicích Dlouhá, Zelená, 
Papírová a na náměstí Svobo-
dy,“ sdělil náměstek primáto-
ra Hynek Hanza. Ke zklidnění 
dopravy v centru přispělo před 
časem i zjednosměrnění části 
náměstí Svobody od kruhového 
objezdu až po odbočku k poště. 
To se podle vedení města osvěd-
čilo. „Jednosměrka na náměs-
tí Svobody se velmi osvědčila 
a zpřehlednila dopravní proudy 
jak pro řidiče, tak pro chodce,“ 
dodal Hanza s tím, že úprava 
a částečné omezení provozu 
v ulicích budou trvalé a v sou-
časné době jsou ve schvalova-
cím procesu.  gz

Teplice – Miliony korun jdou 
každoročně z městské kasy na 
úklid a zimní údržbu. O koneč-
né výši spotřebovaných peněz 
vždy rozhoduje především dél-
ka a síla uplynulé zimy. 

Od loňského listopadu až 
do letošního února bylo podle 
teplické tiskové mluvčí Adi-
ny Sedlákové vydáno za zimní 
údržbu komunikací bezmá-
la 6,5 milionu korun. „Částka 
již nebude navýšena, protože 

v měsíci březnu z důvodu tep-
lého počasí již zimní údržba 
neproběhla,“ doplňuje Sed-
láková. Od loňského listopa-
du probíhá úklid komunika-
cí ve městě na základě nové 
smlouvy. „Došlo k navýšení 
četnosti úklidu, zejména ve 
středu města, kdy ruční úklid 
probíhá od 6:00 do 18:00 ho-
din každý den, včetně víken-
dů a svátků. Navýšena byla 
o zhruba 20 procent i zimní 

údržba. „Nastavená četnost 
úklidu probíhá po celý rok 
stejně, vyjma dní, kdy to zimní 
počasí neumožňuje,“ vysvětlu-
je mluvčí města a dodává, že 
kromě zimní údržby putují pe-
níze z městské kasy na ruční 
a strojní úklid vozovek, chod-
níků a schodišť. „Za letošní 
leden a únor bylo fakturová-
no dodavatelskou společností 
5,8 milionu korun, upřesňuje 
částku Sedláková.  gz

Tudy radši krokem. Rekonstrukce zkomplikuje dopravu
Teplice – Stavební sezóna díky 
příznivému počasí letos začala 
dříve, než je obvyklé. Ne jinak je 
tomu i v lázeňském městě. Od 
poloviny dubna až do 12. srpna 
zkomplikuje dopravu v Trnova-
nech rekonstrukce kanalizace 
na silnici I/13. „Rekonstrukce 
bude prováděna bezvýkopovou 
technologií a výkopy budou pou-
ze v prostoru okružní křižovat-
ky ulic Masarykova třída, Mod-
lanská a Přítkovská,“ vysvětluje 
mluvčí města Adina Sedláková 

s tím, že při bezvýkopové tech-
nologii je nutné operativně ote-
vřít revizní šachty a v některých 
etapách bude silnice ve směru 
na Ústí nad Labem neprůjezdná. 
Etapy je nutné měnit operativně 
během 2 až 5 dní.

Během prací budou nutné 
uzavírky, během nichž budou 
muset řidiči využívat objízd-
né trasy. V období od 15. dubna 
do 20. května povede objížďka 
pro vozidla nad 3,5 t od Ústí nad 
Labem ulicí Přítkovská, Jana 

Koziny, Stanovou do ulice Rie-
grova. Ostatní vozidla pojedou 
ulicí U Červeného kostela, Rie-
grova na okružní křižovatku. 
V období od 20. května do 5. srp-
na povede pro veškerá vozidla 
od Ústí nad Labem objížďka uli-
cí Přítkovská, Jana Koziny, Sta-
nová do ulice Riegrova. A v ob-
dobí od 7. července do 12. srpna 
povede objížďka ve směru od 
centra na Ústí nad Labem ulicí 
Modlanská, Gagarinova do ulice 
Masarykova třída.  gz

Nemocnice získala moderní videolaryngoskop
Teplice – Nový přístroj pro lepší 
vizualizaci dýchacích cest bu-
dou nyní moci využívat lékaři 
teplického anesteziologicko-
-resuscitačního oddělení. „Za 
dar v podobě videolaryngosko-
pu jsme velice rádi. Používáme 
ho u pacientů, kde víme nebo 
předpokládáme obtížné zajiště-
ní dýchacích cest orotracheální 
intubací v přímé laryngoskopii. 
Nejčastěji u pacientů se zhor-
šenou mobilitou nebo poraně-
ním krční páteře, u extrémně 
obézních pacientů či pacientů 
s patologiemi v dutině ústní,“ 
vysvětluje ředitel nemocnice 

Tomáš Hrubý a dodává, že hlav-
ním přínosem videolaryngo-
skopie s použitím zmiňovaného 
přístroje je zvýšení bezpečnosti 
pacientů.

Nemocnice dosud dispono-
vala videolaryngoskopem před-
chozí generace, který využí-
vala v rámci anesteziologické 
péče na nových centrálních 
operačních sálech. Nejmoder-
nější videolaryngoskop zvyšuje 
bezpečnost a zlepšuje kvali-
tu vyšetření u pacientů, kteří 
mají z různých důvodů hůře 
přehledný vstup k dýchacím 
cestám. K jeho získání teplické 

nemocnici napomohl projekt 
Krása pomáhá, který organizu-
je bývalá modelka a Miss Sym-
patie 2002 Lenka Kocmanová 
Taussigová. Výtěžek z chari-
tativní akce, kterou podpořila 
řada sponzorů, činil 310 tisíc 
korun.  gz



5

Z P R Á V Yd u b e n  2 0 2 4

Parkovací dům bude bez sportoviště Dejte si partii  
pod širým nebem

Na maminky čeká moderní a útulné prostředí

Teplice – Parkovací dům v cent-
ru města dostává reálné obrysy. 
Vyrůst by měl v místě součas-
ného parkoviště v Alejní ulici. 
Tento projekt je podle náměst-
ka primátora Hynka velmi důle-
žitou dopravní stavbou, která je 
jednou z hlavních priorit města.

Původní představa architekta 
Petra Sedláčka byla taková, že 
by parkovací dům v centru měs-
ta mohl spojovat i další funkce, 
například by se zde mohlo najít 
místo pro sportovní halu. Měs-
to se však kloní k variantě bez 
sportoviště. „Architekt ve stu-
dii navrhoval možnost umístění 

dořešit možnost napojení ze sil-
nice I/13, což aktuálně probíhá,“ 
řekl primátor Jiří Štábl a do-
dal, že by výstavba parkovacího 
domu měla ulehčit parkování 
v centru města. 

V případě varianty bez spor-
tovní haly by stavba nabídla 
celkem 430 parkovacích míst, 
včetně plochy na střeše, kam 
by se vjíždělo právě ze silnice 
I/13. V případě využití částečné 
kapacity objektu pro vybudová-
ní sportovní haly by parkova-
cí dům nabídl zhruba 350 míst. 
Současná kapacita parkoviště 
je přitom příbližně 200 míst.  gz

sportovní haly. Nicméně počítá-
me aktuálně pouze s variantou 
parkovacího domu. Je potřeba 

Teplice – Milovníci šachů si je mo-
hou zahrát i venku. Nový beto-
nový šachový stolek město pod-
le náměstka primátora Hynka 
Hanzy nainstaluje nejpozději do 
konce května do prostoru kačír-
ku v blízkosti Vojenských lázní. 
Venkovní šachové stolky se mezi 
Tepličany osvědčily. Už loni měs-
to dvojici hracích ploch nainsta-
lovalo na dětském hřišti v ulici 
Heleny Malířové, takzvaný Bul-
har, a na hřišti Obránců míru. 
Oba přišly na 80 tisíc korun.  gz

Oprava mostů 
se pořádně vleče
Teplicko – Oprava mostů u Tep-
lic se protáhla, doprava tu bude 
omezena nejspíš do poloviny 
července. Přitom práce měly 
být hotové už na podzim. Podle 
mluvčího Ředitelství silnic a dál-
nic Jana Rýdla stavbaři zjistili, že 
budou muset opravit i konstruk-
ci mostů. Po zimní přestávce se 
teď stavební práce opět rozje-
ly. „Zatím to vypadá, že zhru-
ba v polovině července bychom 
mohli mít komplet hotovo. Poté 
pustíme dopravu bez jakéhoko-
liv omezení,“ dodal Rýdl. V sou-
časnosti na místě řídí kyvadlový 
provoz semafory a ve špičce se 
zde tvoří dlouhé kolony.  gz

Teplice – V teplické nemocnici 
po dvou letech skončila rekon-
strukce porodnice. Výsledkem 
je podle ředitele nemocnice 
Tomáše Hrubého komfortní 
vzhled, který působí velmi mo-
derně až nadčasově, přesto pří-
jemně a útulně. „Splnil se také 
můj sen, což byl sen i všech 
porodníků, kteří zde pracovali, 
a to ten, že sekční sál pro akut-
ní porodnickou operativu bude 
součástí porodnice a maminky, 
jichž se bude týkat, již nebu-
dou muset jezdit přes část ne-
mocnice,“ dodal ředitel Hrubý.

Novinkou jsou tři samostat-
né porodní boxy, které zajis-
tí nejen vysokou úroveň péče 

o rodičku, ale i nezbytné sou-
kromí. K dispozici je vlastní so-
ciální zařízení, lůžko k odpo-
činku, lůžko porodní, relaxační 
porodní vana, žíněnky, žebřiny, 
závěsný systém pro aktivní po-
rod, overbally, porodní stolička 
s bylinnou napářkou či reboza 
šátky pro úlevu a polohování 
při porodu. Šestinedělí pak ma-
minkám nově poskytuje šest 
dvoulůžkových pokojů s vlast-
ním sociálním zařízením, tři 
nadstandardy a jeden rodinný 
pokoj s možností ubytování do-
provodu novopečené mamin-
ky. Doprovod může být s ženou 
v jakékoliv fázi porodu na po-
rodním pokoji. Rekonstrukce, 

která byla spolufinancová-
na z fondů EU a finančně na 
ni přispělo i město Teplice 
a sama Krajská zdravotní, při-
šla na více jak 200 milionů ko-
run.  gz

Štve vás MHD? 
Napište radnici

Teplice – Jezdíte po lázeňském 
městě hromadnou dopravou 
a máte nějaké připomínky či 
podněty? Tak je pošlete do 
20. května prostřednictvím for-
muláře, který najdete na webu 
města. „Věřím, že možnost spo-
lupodílet se na vytváření nového 
linkového vedení občané ocení, 
a pomůžou nám tak zaslanými 
podněty připravit takovou kon-
cepci, která bude v maximální 
možné míře kopírovat dopravní 
potřeby ve městě,“ sdělil náměs-
tek primátora Tomáš Hadviga.

Posílejte veškeré návrhy na 
zlepšení, jako jsou například fre-
kvence spojů, trasování linek či 
kvalita služeb. „Připomínky bu-
dou zanalyzovány a případně za-
členěny do nové koncepce MHD. 
Získaná data pomůžou také při 
vytváření nových jízdních řádů, 
které začneme připravovat po 
skončení přijímání těchto pod-
nětů,“ dodal Hadviga.  gz

Sakury a smrky padly. Okolí kulturáku už nezdobí
Teplice – S blížícím se jarem 
probíhá ve městech i neoblíbe-
né kácení. Letošní Černý Petr 
v Teplicích padl na vzrostlé 
smrky a sakury u domu kultury 
i na stromy a keře v Duch- 
covské ulici. Podle radnice byl 
na dřeviny u domu kultury vy-
pracován dendrologický po-
sudek, z kterého vyplývá, že 
všechny byly nemocné a že za 
ně bude provedena náhradní 
výsadba. Na místě ještě letos 

vyroste jedna dominantní sa-
kura a keře bobkovišně. Kácení 
se chystá i v Duchcovské ulici, 
kde následně proběhne rekon-
strukce vodovodu a kanalizace. 
Na místě rostou zejména javo-
ry a jilmy, zlatice a tavolníky. 
I zde po ukončení rekonstrukce 
bude provedena náhradní vý-
sadba. „Vysazeno bude dvacet 
kusů dřevin v zastoupení javo-
ru, akátu a jeřábu. Dále půjde 
také o keře, jako je ptačí zob, 

tavolník nebo zimolez,“ vysvět-
luje mluvčí města Adina Sedlá-
ková s tím, že samotná rekon-
strukce by na místě měla trvat 
přibližně rok.  gz

Nová strategie pomůže omezit vizuální smog
Teplice – Města napříč celou re-
publikou bojují s všudypřítom-
nou a často obtěžující venkov-
ní reklamou. Ne jinak je tomu 
i v lázeňských Teplicích. Vymý-
tit takzvaný vizuální smog ale 
není jednoduché. 

Radnice podle náměstka pri-
mátora Hynka Hanzy vypraco-
vala strategii, která má kultivo-
vat veřejný prostoj v různých 
oblastech. Jde o oblasti design 
provozoven, stánky a pěší zóny, 

outdoorová reklama, drobná ze-
leň, vizuální identita města a ori-
entační systém, povrchy a odpa-
dy. „V některých oblastech, jako 

je vizuální identita města či od-
pady, jsme již zahájili konkrét-
ní kroky,“ podotkl Hanza s tím, 
že ostatním oblastem se vedení 
bude věnovat letos.

Regulací vizuálního smogu se 
zabývá i nedaleký Most. Radní 
zde odsouhlasili manuál reklam-
ního označování provozoven ve 
městě. Ten podle vedení radnice 
pomůže městu redukovat vizu-
ální smog a kultivovat veřejný 
prostor.  gz
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Rozeznat černý kašel od nachlazení je obtížné

INZERCE
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UDRŽUJEME TEPLICE 
V POHYBU 
ZAJIŠŤUJEME KOMPLETNÍ SERVIS 
VOZOVÉHO PARKU DOPRAVNÍHO PODNIKU. 
JSME VÁŠ PARTNER PRO 
PLYNULOU JÍZDU.

Teplice – Černý kašel je letos 
na výrazném vzestupu. Podle 
předsedy Společnosti infekč-
ního lékařství České lékařské 
společnosti J. E. Purkyně Pav-
la Dlouhého je nákaza zrádná, 
protože v prvním týdnu se one-
mocnění nedá odlišit od jiných 
infekcí dýchacích cest. 

Případů černého kašle v Čes-
ku přibývá. Jak je na tom Ús-
tecký kraj?

Epidemie je v celé České re-
publice a také Ústecký kraj 
registruje již stovky případů. 
Nejvíce postižení jsou dospíva-
jící, vysoké počty nemocných 
jsou zejména ve věkové skupi-
ně od 17 do 22 let. Důvody jsou 
dva – zhruba desetina dětí není 
přeočkována ve věku 5 a 10 let, 
přestože jsou tyto dávky vakcí-
ny proti tetanu, záškrtu a čer-
nému kašli součástí povinného 
očkovacího kalendáře. Druhým 
důvodem je, že novější očkova-
cí látky jsou šetrnější a bezpeč-
nější, ale poskytují ochranu po 
kratší čas. 

Máte v nemocnicích na-
příč krajem nějaké pacienty 

s horším průběhem této ne-
moci?

Černý kašel je typickou am-
bulantní chorobou, je to one-
mocnění, které se léčí přede-
vším v ordinacích praktických 
lékařů pro dospělé nebo pro 
děti a dorost. Zcela výjimeč-
ně končí pacienti s černým 
kašlem v nemocnicích, což se 
týká dětí do dvou tří let věku. 
Jejich dýchací cesty jsou menší 
a při poškození výstelky dochá-
zí k těžkým dechovým potížím. 
Ale naprostá většina pacientů 
zvládne tuto infekci v domácím 
léčení, i když je to nemoc ne-
příjemná, otravná a trvá řadu 
týdnů.

Jak vlastně zjistím, že mám 
černý kašel? 

Že mám černý kašel, nepo-
znám. V tom je nákaza zrádná, 
protože v prvním týdnu se one-
mocnění nedá odlišit od jiných 
infekcí dýchacích cest: projeví 
se rýmou, pálením či bolestí 
v krku, pokašláváním, zvýše-
nou teplotou. A takto se může 
projevit řada dalších, převáž-
ně virových nákaz. Lékař ani 
pacient z toho nejsou schopni 

poznat, že jde právě o černý 
kašel. Není potřeba užívat ně-
jaké speciální léky a nejsou 
předepisována antibiotika, pro-
tože na virové původce nefun-
gují. Pacientům doporučujeme 
týden zůstat doma, abychom 
neprskali na okolí, a když už 
musíme ven, tak s nasazenou 
rouškou či respirátorem, podle 
potřeby se dají použít kapky do 
nosu, léky proti kašli nebo pro-
ti horečce.

Je pro nějakou skupinu paci-
entů černý kašel nebezpečný? 

Ano, jsou to vysoce riziko-
ví pacienti, tedy ti hodně staří 

nebo se závažnější poruchou 
obranyschopnosti organizmu, 
nebo malé děti. Ti všichni se 
mají na praktického lékaře ob-
racet dříve. Ostatní tehdy, jest-
liže potíže po týdnu neodezní 
a jejich stav se nezlepší. Dia-
gnóza se pak stanoví výtěrem 
z nosohltanu – který všichni 
známe z doby pandemie nemo-
ci covid-19, a pak se metodou 
PCR určí původce, bakterie, 
která způsobuje černý kašel.

Je vhodná doba na přeočková-
ní proti černému kašli? 

My doporučujeme, aby ale-
spoň jednou v dospělém věku 
byli všichni lidé přeočkováni 
nejen proti tetanu, ale současně 
i kombinovanou vakcínou, kte-
rá chrání proti tetanu, černému 
kašli a záškrtu. V současnosti je 
k dispozici ještě vakcína, která 
má čtvrtou složku chránící na-
víc proti dětské obrně. 

Kdy můžeme čekat ubývání 
počtu nákaz?

Předpokládáme, že počty 
nakažených v květnu až červnu 
výrazně poklesnou a bude  
lépe.  gz
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JUDr. Jindřich Rajchl
lídr kandidátky do Evropského parlamentu

Ing. Ivana Turková, Ph.D., MBA
kandidátka do Evropského parlamentu

PRO VAŠI 
BUDOUCNOST

stranapro.cz
ZADAVATEL/ZPRACOVATEL: Právo Respekt Odbornost (PRO 2022)
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SOBOTA 20. 4. 2024 
18:00 hodin
AGC Aréna Na Stínadlech

FANZÓNA
Od 16:00 pod sektorem 15 

FK TEPLICE
SK DYNAMO ČB
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Byla jsem holka krev a mlíko. V cizině mi říkali, že jsem tlustá

8

barva: červená 

jídlo: italské

hudba: mám široký 
záběr

číslo: nemám

politik: taky nemám 
(smích)

M O J E  N E J

Modelku a někdejší druhou českou vicemiss 
Andreu Kloboučkovou znáte možná pod 
jejím rodným jménem Vránová. Pochází sice 
z Roudnice nad Labem, ale v Teplicích žije 
s celou rodinou už řadu let. Hektický svět 
ve světlech ramp je prý ale už minulostí. 
V současnosti se věnuje pilates. 
Gabriela Zlámalová

Pocházíte z Roudnice, ale 
už řadu let žijete s rodinou 
v Teplicích. Proč jste se tu 
vlastně rozhodli bydlet?

To je jednoduché. Bylo to 
vlastně kvůli manželovi, které-
ho jsem poznala v Praze, když 
hrál hokej za Slávii. No a pak, 
když dostal nabídku hrát za 
Litvínov, tak jsem neváhala 
a šla jsem s ním sem, na se-
ver Čech do Litvínova. To jsme 
vlastně ještě ani manželé neby-
li (smích). Jenže přímo v Litví-
nově se nám nelíbilo a manžel 
má na Teplicku rodinu, tak-
že jsme zakotvili přímo tady 
v Teplicích a už jsme tu zůstali.

Co se vám zde nejvíce líbí? 
A je něco, co se vám naopak 
nelíbí?

Protože bydlíme v Šano-
vě, tak musím říct, že tu jsou 
krásné parky. Vždy je kam se 
jít projít, s kočárkem, se psem. 
Ale nelíbí se mi a chybí mi tu 
možnost venkovních sportov-
ních aktivit, jako dráhy na in-
line brusle nebo cyklostezky. 
Také je strašné, jak se v někte-
rých částech města válí kvan-
ta odpadků, to je za mě pro-
blém, který by se měl určitě 
řešit. Teď to vypadá, že bydlení 
v Teplicích je špatné, ale opak 
je pravdou. Určitě jsem teplic-
ký patriot a Teplice považuji za 
krásné město s velkým poten-
ciálem a možná právě proto mi 

hodně vadí, když je město v ta-
kovém stavu.

Už to bude skoro čtvrtstole-
tí, co jste vyhrála titul vice-
miss České republiky 2001. 
Vzpomínáte ještě, jaký to byl 
pocit?

Bylo to něco neuvěřitelného 
a já se musím přiznat, že jsem 
to vůbec nečekala. Mezi soutě-
žícími koluje taková ta zdravá 
rivalita a vždy se proslýchá, 
kdo to asi vyhraje. Tenkrát to 
byl někdo úplně jiný, 
vyhrála Diana 
Kobza-

no-
vá, 
kterou 
vůbec ni-
kdo neče-
kal. A když 
mě vyhlásili jako 
třetí, tak jsem byla 
strašně moc dojatá. Je-
den z důvodů, proč jsem do 
soutěže šla, je, že jsem se tou-
žila přesunout do Prahy a za 
třetí místo byla jedna z výher 
pronájem bytu na rok v Pra-
ze. Takže to byl pro mě splně-
ný sen, který mi otevřel nové 
možnosti.

Šla byste do toho znovu?
Určitě ano, protože mi to, 

jako neznámé holce z Roud-
nice, úplně otevřelo svět. A já 
jsem vždycky byla hodně ext-
rovertní, ráda jsme se předvá-
děla a zpívala. Hudbě jsem se 
věnovala vždycky, takže jsem 
spíš chtěla jít tímto směrem. 
Nicméně když se naskytlo to-
hle, tak jsem říkala, že v té 
soutěži aspoň něco zazpívám 
a něco z toho vytěžím. Tak-
že bych řekla, že jsem z toho 

vytěžila, co se dalo, a potom 
jsem včas odešla.

Pomohla vám účast v soutěži 
a získaný titul nějak při vaší 
práci?

Jasně že ano. Dnes působím 
jako cvičitelka pilates a pořád 
se snažím inspirovat klient-
ky pohybem, protože jsem se 
sama musela celý život hýbat. 
Moje figura totiž nikdy neby-
la zadarmo. Navíc když jezdíme 
na společné wellness víken-
dy, tak jim tam mohu poradit. 
Nejen s cvičením, ale třeba jak 
s vlasy, jak s pletí, protože tohle 
všechno jsem se naučila. A je to 
také díky tomu, že jsem byla ta 
Andrea Kloboučková nebo teh-
dy Vránová, že za mnou ty ženy 
přišly. Samozřejmě potom jsem 
to musela potvrdit tím, jest-
li něco umím, nebo ne. 
Ale známý obličej byla 
taková vstupní brá-
na.

Vy jste působila v modelingu 
už před úspěchem v Miss?

Já jsem se modelingu věno-
vala od čtrnácti let. Působila 
jsem u modelingové agentu-
ry Czechoslovak Models Mi-
lady Karasové, která je ikona 
českého modelingu. A navíc 
to byla i taková moje druhá 
máma, která mě připravova-
la i na prestižní soutěž Eli-
te Model Look, kde jsem se 
také umístila na třetím místě. 
Tenkrát vyhrála Petra Něm-
cová. Přehlídky jsem chodi-
la jak u nás, tak v zahraničí. 
Takže zkušenosti s modelin-
gem jsem měla od čtrnácti 
let a v devatenácti jsem šla 
na Miss. To Milada Karasová 
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Andrea Kloboučková, rozená Vránová, 
se narodila v Roudnici nad Labem 
20. února 1981. Chtěla jít na konzer-
vatoř, ale život ji zavál na technic-
ko-administrativní obor. Ještě jako 
Andrea Vránová skončila jako druhá 
vicemiss České republiky roku 2001 
a umístila se jako třetí na prestižní 
světové soutěži Elite Model Look. 
Andrea ráda zpívá a občas si zazpívá 
i s kapelou. Modeling a zpěv ale 
vyměnila za rodinu a pilates. S man-
želem, bývalým hokejistou Janem 
Kloboučkem, dvěma dětmi a aktivním 
ohařem žijí v Teplicích.

Andrea Kloboučková

P R O F I Ltěžce nesla, protože když jdete 
na Miss, tak se musíte vyvá-
zat ze smlouvy u Czechoslovak 
Models a musíte jít do Miss 
Models, tenkrát k panu Zaple-
talovi. Tak jsme tenkrát přišli 
s tatínkem za Miladou s kyticí, 
rozloučit se, že prostě bohužel, 
že už mám jasnou cestu a že 
chci jít na Miss.

Proč jste dala přednost 
Miss?

Vždycky jsem byla holka 
takzvaně krev a mlíko a v cizi-
ně, třeba v Paříži nebo Miláně, 
mi říkali, že jsem tlustá. No 
a já jsem si říkala, že mi nikdo 
nebude říkat, že jsem tlustá. 
Naštěstí v tomhle jsem měla 
vždy svou hlavu. Některé hol-
ky na to dojíždějí a trpí bulimií 
nebo mentální anorexií. Mo-
delingové agentury umí dostat 
tu holku na dno. Ale na tohle 
jsem jim řekla, nenene, v Čes-
ké republice jsme takové, tak 
já zkusím tu Miss a budou mě 

brát takovou, jaká jsem. 
A právě proto jsem do 

Miss šla. Od 
té doby 

mě ka-

ždý 
návr-

hář bral 
jako tu An-

dreu Vránovou, 
která není tlustá, 

ale má velká prsa 
(smích). A toho jsem 

chtěla docílit.

Teď ještě v branži fun-
gujete?
Tady v Teplicích pracu-

ji občas pro Naďu Moravco-
vou, ale už jen pro ni, protože 

už je čas to přenechat mlad-
ším. Jsem po operaci kolene, 
a když mám podpatky déle, 
tak už je to špatné. Pro Naďu 
chodím ráda, na podzim jsem 
šla i se svou dcerou. Také cho-
dím charitativní přehlídky. 

Například pro Lenku Taussi-
govou.

Zmiňujete dceru. Také se vě-
nuje modelingu?

Dcera Anička kromě toho, 
že stále studuje, tak funguje 
jako influencerka. Od třinác-
ti si natáčela svoje videa, je 
to taky taková extrovertka po 
mamince (smích). Ale šla jinou 
cestou, protože nechtěla být 
jako maminka. V současnosti 
působí pod agenturou We love 
fun, která influencery zastupu-
je. Dcera má manažera, který 
jí domlouvá reklamy a spolu-
práce. My jsme tenkrát byly 
takové figurky, kterým vše 
nalinkovali. Ale dcera dosta-
ne reklamu, kterou musí sama 
vymyslet, natočit, sestříhat 
a odevzdat. A to se mi zdá hod-
ně kreativní a za to, co dělá, 
si jí vážím. A k tomu modelin-
gu. Když mě před časem oslo-
vila právě Naďa, že nás chce 
na přehlídce obě, tak jsem ji 
poslala za Aničkou a ona byla 
pro. Takže jsme šly spolu mód-
ní přehlídku a já byla hrozně 
dojatá. Jen mě mrzí, že jsem 
si ji tolik nevychutnala, pro-
tože když ona byla na mole, 
tak jsem byla v zákulisí, takže 

příště si půjdu jen sednout 
a budu na ni koukat.

Dcera má sociální sítě 
v malíčku, ale vy sama 
jste zde aktivní?

Jen přes pilates. Použí-
vám je k propagaci mého 

webu andreapilates.cz, kde 
předcvičuji online lekce. Zača-
la jsem s nimi během pande-
mie covidu, protože tělocvičny 
se zavřely a já jsem se musela 
nějak živit a něco vymyslet pro 
své klientky. Cvičím živě, tři-
krát týdně od devatenácti ho-
din v pondělí, středu a ve čtvr-
tek. Zároveň se mi z těch lekcí 
natáčí záznamy, takže ženy, 
co v tu chvíli nemůžou cvičit 
se mnou nebo nemůžou dora-
zit do tělocvičny, tak si zacvičí 
z domova. Takže sociální sítě 
využívám tímto způsobem.

Je podle vás nutnost být na 
sítích vidět?

To určitě ano, i když jsem 
v tomto takzvaně stará škola. 
Svoje soukromí si chráním, ne-
rada dávám na odiv, kde jsem 
byla na dovolené nebo co jsem 
si koupila. 

Dostaly jsme se ke cvičení. 
Vy patříte mezi jednu z nej-
vyhledávanějších cvičitelek 

pilates u nás. Jak jste se 
k tomuto druhu cvičení do-
stala?

Jako skoro ke všemu mě 
k tomu přivedl život. Moje fi-
gura nebyla nikdy zadarmo 
a ve čtyřiadvaceti jsem v tě-
hotenství s Aničkou, kdy jsem 
nějakou dobu před porodem 
musela trávit na lůžku kvůli 
hrozbě předčasného porodu, 
ztloustla 32 kilogramů. Tak 
jsem si říkala, dobře, to pak 
dáš dolů. Jenže jak jsem byla 
spokojená maminka, tak jsem 
si toho nějak nevšímala a kila 
sama dolů nešla. Asi po osmi 
měsících jsem v trafice viděla 
bulvár s mojí fotkou a popis-
kem Podívejte se, jak vypadá. 
No a já začala brečet. Manžel 
redaktorku seřval, ale mě to 
nakoplo začít s těmi kily něco 
dělat. Hledala jsem vhodné 
cvičení a moje kamarádka ob-
jevila v Americe pilates, kte-
ré mi dala na DVD. Já odcviči-
la prvních pět minut a vlastně 
věděla, že je to ono. Pak jsem 
úspěšně udělala devítiměsíční 
kurz u Renaty Sabongui, naší 
guru, která přivezla pilates do 
České republiky. A já pilates 
cvičím už osmnáct let.

Jak náročné cvičení to je 
a pro koho je vlastně urče-
no?

Cvičit můžete od útlého 
věku, mám tam třináctileté 
holky, ale také mám klientku, 
které je pětasedmdesát. V pila-
tes najdete prvky jógy, tai-chi. 
Může to být klidné cvičení, 
kde se protahujete, a je to spíš 
rehabilitační anebo dynamic-
ké na formování a zpevňová-
ní postavy. Takže umí být na-
máhavé, posilovaní s vlastní 
vahou těla. Pravidelné cvičení 
dopomůže k tomu, že zůstane-
te pohyblivá, energická a cítíte 
se skvěle. A i když nějaké cvi-
ky už třeba nedokážete, tak je-
den cvik má několik modifika-
cí, takže já ho ušiju klientkám 
na míru.

Jaké neduhy může cvičení 
odstranit?

Kromě bolesti zad uleví i při 
migrénách, je dobré na správ-
né dýchání, správné držení 
těla. To cvičení je opravdu bla-
hodárné.

Máte vzkaz pro ty, kteří vá-
hají s pilates začít? A kde 
najdou konkrétně vaše lek-
ce?

Neváhejte a přijďte, já dove-
du vyhecovat každého (smích). 

U mě si nejen zacvičíte, ale 
taky si vyčistíte hlavu. Lidé mě 
kromě Teplic, kde působím ve 
Studiu Kapa, najdou i v Litomě-
řicích a Roudnici nad Labem. 
Zvažuji ještě nabídku do Prahy. 
Najdete mě na již zmíněném 
webu andreapilates.cz. Kromě 
cvičení pořádám i wellness ví-
kendy.

Váš manžel je bývalý hokejis-
ta, vy cvičíte pilates. Vedete 
ke sportu i děti?

Samozřejmě, vedli jsme je 
k více sportům, aby se umě-
ly postavit ke všemu. Teď oba 
hrají basketbal. Jáchym hraje 
za Teplice a Litoměřice a Anič-
ka si chodí zahrát se ženami 
v Teplicích a dělá trenérku ma-
lým basketbalistům. 

Jak ráda trávíte volný čas?
Mám fenku ohaře, takže 

když mám čas, tak vyrazíme do 
polí a dáme si desetikilometro-
vou vycházku. To je moje nej-
víc, u toho si vyčistím hlavu.

Takže odpočíváte jen aktiv-
ně, nebo se umíte i natáh-
nout na gauč?

To umím taky (smích). Po 
procházce, než jdu cvičit, tak 
si dám hodinku s kávou, kníž-
kou nebo filmem, kdy na mě 
nikdo nesmí mluvit, a já rela-
xuji.
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Do divadla se chystá Radůza 
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Do zahrady na 
výstavu fotek i váz

Salónní komedie plná překvapení vás pobaví
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Teplice – Neotřelý koncert za-
jímavé hudebnice Radůzy si 
můžete vychutnat v Krušno-
horském divadle. Její umělecká 
dráha je, jako kdyby byla z ně-
jakého filmového scénáře. Na 
ulici ji v roce 1993 objevila le-
gendární zpěvačka Zuzana Na-
varová a již tři dny nato zpívala 
ve svatyni českých zpěváků, 
v pražské Lucerně. 

Pár týdnů poté její sláva 
začala růst do nebes, když 

se stala předskokankou na 
koncertě slavné americké 

písničkářky Susanne Vega 
a o šest let později měla stej-
nou čest při koncertě fenome-
nálního Mikea Oldfielda. Od té 
doby vydala řadu velmi úspěš-
ných sólových alb, získala ně-
kolik zlatých Andělů a bodova-
la v anketě Zlatý slavík. Zaujala 
i publikum v zahraničí. Teplic-
kému publiku Radůza představí 
14. května za doprovodu Josefa 
Štěpánka a Miloše Dvořáčka 
průřez dosavadní tvorbou.  gz

Teplice – Přijďte se podívat do 
rozkvetlé Botanické zahrady 
Teplice a pokochejte se umělec-
kou kombinovanou výstavou fo-
tografií i fyzických skleněných 
váz od známého teplického fo-
tografa Roberta Zauera. Projekt 
vázy bude k vidění do 28. dub-
na. Výstava je součástí stan-
dardní prohlídkové trasy.  gz

V Zámecké zahradě 
bude Family Day 
Teplice – Blíží se třetí ročník ro-
dinného festivalu Family Day, 
který pořádá Salesiánské stře-
disko Štěpána Trochty. Přijďte 
11. května od 15:00 hodin do 
Zámecké zahrady, užijete si 
bohatý hudební program, dob-
ré občerstvení a především na 
nespočet aktivit, vhodných pro 
děti, mládež, rodiče nebo i celé 
rodiny.  gz

Teplice – Salónní komedie o lásce 
ve stínu nenávisti, to je Šťast-
ný vyvolený. Užít si představení 
můžete v Krušnohorském diva-
dle. Příběh vypráví o tom, jak 
manželé Greg a Melanie pozvali 
svého kamaráda Jeffa na večeři. 
Jeffova bývalá přítelkyně Char-
lie, kterou pět let neviděl, se má 

vdávat a za svědka si vybrala 
Melanii. Shodou okolností se 
Charlie se svým vyvoleným obje-
ví na společné večeři. Charlie ho 
miluje, i když je tak trochu jiný. 
Hru uvádí divadlo 29. dubna 
a představí se v ní David Matá-
sek, Linda Rybová, Jana Janěko-
vá ml. či Igor Chmela.  gz

Tety u piána to rozjedou v TepJazzu 
Teplice – Komponovaným pořa-
dem Tety u piána aneb Nechoď-
te dnes brzy spát oslavíte konec 
jarní sezóny v TepJazz clubu. 
Hrají a zpívají Nina Radnic-
ká, Marcela Kithiczka Koutko-
vá, Jarmila Šanson Valentová, 

Heda Trejtnarová, Hana Don-
čevová, Pavla Wasser Vasser-
bauerová, Mařenka Červová. 
Připravila a večerem provází 
Eva Pecka Stieberová. Akce se 
koná 26. dubna v klubu TepJazz. 
Vstupné je 250 korun.  gz

Stylová tančírna vás vrátí v čase
Teplice – Užijte si bonusovou 
tančírnu u příležitosti 100. vý-
ročí otevření Krušnohor-
ského divadla. Dresscode je 
20. a 30. léta. Těšit se můžete 

na ukázky tance, stylovou hud-
bu a ještě něco navíc. Retro 
tančírna se koná 19. dubna od 
18:00 hodin v Krušnohorském 
divadle.  gz

V galerii najdete díla matky i dcery
Teplice – Na výstavě s názvem 
Generační setkání se v Galerii 
Zahradní dům představily popr-
vé na společné výstavě se svou 
nejniternější tvorbou dvě libe-
recké výtvarnice Eva Kubínová 
a její dcera Ilona Chválová. 

Akademickou malířku Evu 
Kubínovou v umělecké činnos-
ti provází celý život technika 
dřevořezu i figurální motivy. 
Našla zde svůj zcela nezaměni-
telný výraz. Snažila se o harmo-
nické prolnutí textury dřevě-
né plochy matrice a vlastního 
uměleckého zásahu. Vznika-
la tak díla, v nichž se samotná 

kresba dřeva stávala součástí 
figur. Zachycuje lidské prožitky 
a emoce, vzpomínky, ale i letmá 
setkání s tvaroslovím přírody 
a krajiny. Oproti matce se Ilo-
na Chválová věnuje od mládí 
malbě, a to především v osobité 
práci se sypkými pigmenty na 
ručním papíře. V její tvorbě na-
jdeme dlouhá období abstraktní 
práce i období soustředěná na 
figuru. Největší pozornost věnu-
je autorka světlu, barvě a pro-
storu.

Výstava bude v teplické ga-
lerii k vidění každý den až do 
20. dubna.  gz

V Ústeckém kraji
posloucháme

88.8 FM sever.rozhlas.cz

Český rozhlas 
Sever
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Divadlo čeká multižánrová bouře Talentovaná čtyřka 
pokřtí debutové album

Teplice – Připravte se na hudeb-
ní show, která vás dostane. Ka-
pela The Cello Boys představí 
v Krušnohorském divadle neu-
věřitelně originální a jedinečný 
zvuk, který nikde jinde v Česku 
nenajdete. 

Dvě elektrická violoncella 
a bicí souprava vytvoří hudební 
atmosféru, která vám rozprou-
dí krev v žilách. Užijete si hud-
bu počínaje klasikou přes jazz, 
pop až k rocku. Do repertoáru 

kapely patří jak díla Johan-
na Sebastiana Bacha, Josepha 
Haydna, Antonína Dvořáka, tak 
vlastní virtuózní úpravy těch 

nejznámějších hitů kapel, jako 
je Nirvana, AC/DC, U2, Europe, 
Iron Maiden, nebo také zná-
mých interpretů, mezi které pa-
tří Michael Jackson, Luis Fonsi 
či Avicii.

The Cello Boys se snaží o pro-
pojení kontrastních hudebních 
stylů a nutno říct, že se jim 
to docela dobře daří. Teplic-
ký koncert se koná 26. dubna 
a vstupenky seženete za 190 
nebo 220 korun.  gz
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Teplice – Pro čtveřici mladých 
jazzových hudebníků North 
Bohemian Quartet se klub 
TepJazz stal v podstatě domácí 
scénou. Nyní si zde chtějí po-
křtít své debutové EP s vlastní 
tvorbou s názvem Homeland. 
Kapela se zaměřuje na žánry, 
jako je jazz, swing, bebop, funk 
a jiné. Akce se koná v TepJaz-
zu 27. dubna od 20:00 hodin. 
Vstupné je 200 korun.  gz

Švihadlo se vrací po dlouhé době do Knaku
Teplice – Česká stálice a průkop-
níci reggae kapela Švihadlo při-
jede po dlouhé době do Teplic. 
Přijďte si 26. dubna od 20:00 ho-
din užít pohodu do klubu Knak. 
Za dobu své existence vyda-
la kapela, která vznikla v roce 

1983 v jedné garáži v Mladé Bo-
leslavi, tehdy ještě pod názvem 
Nouzový východ, šest řadových 
a čtyři výběrová alba. Za des-
ku Oči otevřený obdrželo Švi-
hadlo dokonce hudební cenu 
Anděl v žánrové kategorii ska & 

reggae. Nejnovější album Šviha-
dla nese název Vůně trávy a ka-
pela na něm spolupracovala se 
spoustou zajímavých hostů. Pro 
inspiraci odjela až do kolébky 
tohoto hudebního stylu na Ja-
majku.  gz

Nejlepší kamarád mu pomůže ututlat nevěru
Teplice – Inteligentní, důvtip-
ná a vynalézavá situační ko-
medie Můj nejlepší kamarád 
míří do Krušnohorského diva-
dla. Zápletka příběhu vypráví 

o Bernardovi, který žije spo-
kojeně v manželství s Nelly. 
Jenže má slabost pro ženy, 
třeba pro mladou stážistku 
z tchánovy firmy. Bernardův 

nejlepší kamarád mu s peri-
petiemi s milenkou pomůže. 
Představení si můžete v tep-
lickém divadle užít 7. květ-
na.  gz

Pohádkový svět  
se otevře dětem
Teplice – Nejkrásnější české 
pohádky v hravém a vtipném 
podání s písničkami potěší 
i pobaví předškoláky i celé ro-
diny. Přijďte se svými malými 
ratolestmi do Krušnohorského 
divadla 28. dubna a můžete si 
společně užít setkání s Kar-
kulkou, princeznou na hrášku, 
Budulínkem i se zvířátky, která 
přemohla loupežníky. V před-
stavení Pohádky do kapsy, kte-
ré začíná v 10:30 hodin, se děti 
přenesou do světa vzácných 
příběhů. Vstupné je 150 ko-
run.  zt
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Rizika ponese stát, zisky odtečou do ciziny a černý Petr zůstane obyvatelům
U příležitosti návštěvy Ústeckého 
kraje jsme se zeptali bývalého ministra 
dopravy (Rusnokova úřednická vláda) 
a generálního inspektora Českých drah 
Zdeňka Žáka. 

Pane ministře, víte o specifických 
problémech našeho kraje, a co na ně 
říkáte?

Vím o nich docela dost. Jen nesouhla-
sím s tím slůvkem specifické. Jsou totiž 
stejně  jako kdekoliv jinde v naší vlasti vý-
hradně důsledkem nekompetentní správy 
věcí veřejných. A nejen na vládní úrovni. 
Uvedu vám dva příklady. Jako nejspor-
nější problém široko daleko vidím záměr 
těžby lithia. Na celé věci vidím jako velmi 
pozoruhodné, že jako téměř vždy přichází 
celý projekt tak říkajíc s křížkem po funuse. 
Vzděláním i srdcem jsem energetik (vy-
studoval VUT v Brně a je jedním z nositelů 
myšlenek  chytrých sítí a levné energie 
- pozn. red.) a věřte mi, doba lithiových 
baterií končí, světovou produkci ovládli Čí-
ňani a ceny prudce klesly. A věděli jste, že 
u nás je v hornině jen cca desetina lithia? 
„Překutáním“ Krušných hor tedy způso-
bíme na kilogram získaného lithia deseti-
násobnou škodu než v afrických a jiných 
nalezištích. Tradičně je vše nastaveno 
tak, že rizika zůstanou v rukou státu, zisky 
odtečou do zahraničí a černý Petr zůstane 
obyvatelům. 

Víte o tom, že se měl letos kolaudovat 
obchvat Bíliny?

 Ano, stavba po desetiletí úporných 
snah a nekonečných projednávání byla ve 
stadiu, kdy se mohla začít stavět. A naše 
zdejší lokální politické elity se rozhodly 
desetiletí příprav hodit do koše. Nic proti 
tunelu, i já bych si ho přál. A dokonce vím, 
že ho bylo možno s obchvatem elegantně 
zkombinovat. Já hovořím o pověstném 
vrabci v hrsti, nebo holubu (v tomto 
případě virtuálním) na střeše, do kterého 
se naši představitelé zamilovali.  Mnoho 
podobných staveb jsem nejen jako ministr 
dopravy pomáhal odblokovat a zrealizo-

vat a velmi se obávám stavu, kdy místo 
slibovaného tunelu místním politikům, ale 
hlavně našim spoluobčanům zůstanou jen 
oči pro pláč. V infrastruktuře platí, že se 
musíte rozhodnout pro správnou věc a za 
tou jít s buldočí zarputilostí a nenechat se 
vracet stále na začátek.

Mimochodem, hovoříte o levných ener-
giích. Nevidíte nějakou „fatu morgánu“?

Naprosto zodpovědně tvrdím, že na 
všechny problémy dnešní doby existují 
reálná řešení, plně v kompetenci našich 
politiků. Jen mít odvahu bojovat za naše 
lidi. V připravovaném rozhovoru vám 
ukážu, jak snadné mohlo a může být, aby 
naši občané i firmy platili čtvrtinu dnešních 
cen elektřiny. Možná inspirace, koho příště 
(ne)volit?

Víme, že jste v tomto kraji častým hos-
tem. Co vás sem přitahuje?

Kromě silných osobních vazeb mne již 
od dětství, kdy jsem prochodil snad každý 
kout zdejší krajiny, přitahují její mnohdy 
až brutální kontrasty. Ale nejvíce její lidé. 
Troufám si tvrdit, že jejich duši trochu 
rozumím a je mi mezi nimi dobře. Může za 
to nejen znalost zdejšího kraje, ale i osobní 
zkušenost. V dětství se totiž rodiče za pra-
cí odstěhovali na sice vzdálené, ale svými 
problémy a svéráznou mentalitou obyvatel 
zdejšímu kraji velmi podobné hornické 
Ostravsko. 

Zdeněk Žák, ministr dopravy ve vládě Jiřího Rusnoka.
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K Ř Í Ž O V K A Tajenka: Citát W. Shakespeara
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Devatenáctý ročník výtvarného tábora pro děti od 6 let.
Vydejte se s námi do Mexika získat poklad Xapatanu, 

který střeží divoké Amazonky.
V průběhu 12 dnů vás čeká mnoho her, soutěží 

a výtvarného tvoření z různých materiálů.
Budeme se snažit obelstít černé jezdce a překonat jejich nástrahy

při soutěžích a hrách. Amazonkám dokážeme svoji zručnost
při výtvarném tvoření.

Společně zvládneme všechny překážky a poklad Xapatanu bude
náš!

XAPATAN
Barevná dílna 2024 - Poklad XAPATANU 

4. - 16.8.2024

O děti se stará tým kvalifikovaných vedoucích
a zdravotník.

Cena tábora 7.700, - 
zahrnuje veškeré náklady na dopravu, 

pobyt a program.

info: Mgr. Jana Stoicová, keramika@dddmul.cz; 
přihlášky : www.ddmul.cz
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Žlutomodré přání se splnilo

d u b e n  2 0 2 4

Na bleší trh můžete 
vyrazit do prádelny

Na atletických přeborech zacinkalo pár medailí

INZERCE
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INDIVIDUÁLNÍ TRÉNINKY

VYLEPŠI SVÉ DOVEDNOSTI
Trápí tě technické dovednosti na kole? 
Chceš vylepšit postoj, průjezdy zatáčkou, manuály či skoky?
Ať už jsi začátečník, pokročilý jezdec nebo závodník 
tak se zaměříme na tvé slabiny.
Sestavíme tréninkový plán na míru.
Bmx tratě, traily nebo pumptracky ti již nebudou překážkou.
Individuální tréninky jsou možné i ve větší skupině.Individuální tréninky jsou možné i ve větší skupině.
Pokud chceš vědět více, neváhej mě kontaktovat.
Disponujeme i vnitřní halou s celoročním užíváním, takže ani 
nepřízeňpočasí nás nezastaví.

LUKÁŠ MĚCHURA VÍCEMISTR SVĚTA BMX & MISTR EVROPY MTB

8X MISTR ČESKÉ REPUBLIKY

BMX & MTB

Dalším hostem Žlutomodrých 
přání byl devítiletý Matyáš 
Stříbrný z Mostu, který dorazil 
na teplická Stínadla se svojí 
babičkou a dědečkem.

V doprovodu ikony sklář-
ského klubu Pavla Verbíře si 
nejdříve prohlédl nejen záze-
mí kabiny A mužstva, ale také 
ostatní zákoutí teplické AGC 
Arény. V Síni slávy dostal dres 
FK Teplice s jeho oblíbeným 
číslem 10 či další klubové pro-
pagační materiály. Následně 

si Matyáš vychutnal i část do-
poledního tréninku. Po jeho 
skončení se setkal a vyfotil 
i s celým A týmem. Na závěr 
se sešel i se svým největším 

oblíbencem Mohamedem Ya-
sserem, pro kterého si připra-
vil řadu velmi zajímavých otá-
zek. Díky tomu se například 
dozvěděl, za jaký zahraniční 
klub by chtěl jednou hrát, kdo 
je jeho oblíbeným hráčem či 
jaké sporty patří k nejpopu-
lárnějším v Egyptě. Mohamed 
věnoval Matyášovi i několik 
podepsaných kartiček ze své 
fotbalové kariéry a také své 
kopačky a chrániče.

 FK Teplice

Letošní halová sezóna v at-
letice byla sice oficiálně pro 
náš tým premiérová, nicméně 
jako zkušení veteráni atletiky 
jsme ji využili naplno. Začali 
jsme na Strahově v krajském 
přeboru dorostu a žactva spo-
lu s juniory. Celé přebory se 
nesly v duchu osobních rekor-
dů a předních míst. O nejlep-
ší výkony se postarali David 
Juhás, Tereza Hrušková, David 
Marvan a Světlana Maximov-
na Pleskach. Naši nejstarší 
pokračovali v halové sezóně 

do Jablonce spolu s mladším 
žactvem. Nejstarší potvrdili 
svoji formu z přeborů, zatím-
co mladší získali první cenné 
zkušenosti pod střechou a zá-
roveň první zápisy do svého 
atletického portfolia. Následo-
valy samotné krajské přebory 
mladšího žactva, kde se cinka-
lo medailemi hlavně v tech-
nických disciplínách. Na kouli 
vybojovaly stříbro a bronz K. 
Skořepová a N. Pavlíková. Na 
skoku dalekém bronz A. Blá-
hová. Třešničkou na dortu byly 

krajské přebory a pohár pří-
pravek na teplických Stína-
dlech. Medaili si odnesl téměř 
každý, včetně bronzové štafety.

 Petr Částek, MAGA Atletika Krupka

Bezmála dvě stovky lidí zavíta-
ly do velikonočního infocentra 
v Elektrárně Ledvice. Více než 
polovina z nich byly děti, které 
k návštěvě s rodiči zlákaly veli-
konoční dílničky a různé hrát-
ky v suterénu. Nechybělo ani 
promítání 3D filmu s dinosaury 
a pro ty starší šesti let i mož-
ný výstup na nejvyšší rozhled-
nu v České republice. Do její 
prosklené vyhlídky a následně 
i na venkovní ochoz se dostali 
jen ti, co si výstup rezervovali 
předem.

„Máme to sem blízko a přijet 
na velikonoční dílničky jsme 
chtěli už vloni. Jenže mladší 
dceři Karolínce v té době ještě 
nebylo šest let a nemohla by 
s námi na rozhlednu. Nechtě-
li jsme, aby jí to bylo líto, tak 
jsme raději ten rok počka-
li. Když jsem na sociálních 
sítích objevil, že Velikonoce 
se v infocentru konají i letos, 
hned jsme se zaregistrovali. 
Obě dcery Karolínka a Viktor-
ka byly z výstupu a výhledů 
nadšeny a my rodiče ostatně 
také. Teď už jsou dole v suteré-
nu a s maminkou vyrábějí ve-
likonoční dekorace,“ uvedl Jiří 
Vodrážka ze Světce.

Zažít poněkud netradiční bleší 
trh můžete v jedné z částí prů-
myslové haly bývalé prádelny 
v ulici J. V. Sládka. Máte možnost 
nahlédnout přímo do centra are-
álu, který prochází proměnou. 
„Prodejte nebo nakupte obleče-
ní, nádobí, knihy, hračky nebo 
vintage, zkrátka to, co už u vás 
doma nemá místo, a pořiďte si 
kousky, kterým dáte nový smy-
sl,“ zvou pořadatelé. Akce se 
koná 20. dubna od 10:00.  gz

Ples Arkadie  
byl velkolepý
Ples Arkadie, který se nekonal 
v Opeře, ale ve Vysokém domě 
v Bystřici, se stal opět velkole-
pou událostí. Kromě zábavného 
programu obsahoval i slavnost-
ní stužkování deseti absolventů 
Praktické školy Arkadie. Všem 
gratulujeme a přejeme úspěš-
né složení závěrečných zkou-
šek. Sponzorům a dárcům, kteří 
nám přispěli do bohaté tomboly, 
tímto také ještě jednou mockrát 
děkujeme za podporu! Už se tě-
šíme na další ročník.

 Karel Klášterka, Arkadie

Velikonoční tvoření v infocen-
tru oslovilo stejně jako vloni ne-
jen malé děti, ale i ty mnohem 
starší, včetně rodičů. „Moc se 
nám tu líbilo, děkujeme. Odnáší-
me si velikonočního zajíce, veli-
konoční kuře, namalovaný obrá-
zek na placce a také nazdobená 
vajíčka. Jsme tu poprvé a samo-
zřejmě největším zážitkem byl 
pro moji tříletou Madlen 3D film 
s dinosaury a dalšími animace-
mi. Vůbec se nenudila a vydrže-
la se dívat až do konce,“ pozna-
menala s úsměvem Michaela 
Petrlíková z Bíliny. 

Ledvické infocentrum navští-
vilo loni skoro 10 tisíc lidí. Další 
akcí, kterou plánuje, je Den dětí, 
který by měl opět proběhnout 
ve spolupráci s profesionálními 
hasiči ze Severočeských dolů – 
Dolů Bílina, stejně jako rozlou-
čení s prázdninami. 

 Ota Schnepp, ČEZ

Dílničky v elektrárně zlákaly 
k tvorbě děti i rodiče
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Užijte si první máj na Doubravce i s tradičním běžeckým závodem

Fotbalová Stínadla 
budou patřit dětem Lyžák si děti užily, i když nebyl sníh

INZERCE
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Patnáctý ročník tradiční prvo-
májové akce na hradě Doubrav-
ka nabídne rodičům s dětmi 
možnost vyrazit na dominantu 
regionu a užít si volný den.

Skauti z teplického středis-
ka Doubravka mají nachysta-
né hry pro děti. Po příchodu na 
start, kde bude možné se od 
12:00 hodin do půl třetí regis-
trovat k soutěžení, děti vyrazí 
splnit řadu nachystaných úko-
lů, po jejich splnění na ně čeká 
odměna. „Cílem je zejména 

se pobavit, ale i prověřit své 
dovednosti, obratnost a mož-
ná i odvahu v hradním skle-
pení. Nejde však o nic složité-
ho a soutěže zvládnou i děti 
předškolního věku. Za odmě-
nu je pak čeká špekáček, kte-
rý si vlastnoručně opečou na 
připraveném ohništi,“ sděluje 
Jiří Richter z pořádajícího stře-
diska.

Děti budou soutěžit až do 
patnácté hodiny a dospělá-
ci mezitím mohou navštívit 

hradní zbrojnici s ukázkou his-
torických zbraní, vyzkoušet si 
hod sekerkou či změřit své síly 
s ostatními v hodu kládou o la-
hev whisky a v soutěži v pře-
tahování lanem o soudek piva 

Teplický fotbalový klub připravil 
pro děti ze základních a střed-
ních škol a také pro veřejnost 
jedinečnou možnost navštívit 
trénink A mužstva před posled-
ním domácím střetnutím v rám-
ci základní části FORTUNA:LIGY 
2023/24. Stínadla budou patřit 
dětem 18. dubna od 8:00. Připra-
veno bude dopoledne plné fotba-
lové zábavy a také malování na 
obličej v podání studentů Střed-
ní školy AGC. Během akce budou 
otevřeny stánky s občerstvením.

 FK Teplice

Další ročník lyžařského vý-
cviku pro žáky škol Arkadie 
se tentokrát musel obejít bez 
sněhu. Pro účastníky lyžáku 
z řad dětí i pedagogů to byla 
zajímavá situace, protože ta-
kový lyžák zažili vůbec popr-
vé.

Ale nakonec absence sněhu 
nikomu nevadila. Našli jsme 
aktivity, které jsme si všichni 
užili. Lyžáky tak žáci vyměni-
li za pohorky, kola či koloběž-
ky. Skupina turistů využíva-
la aplikaci Horobraní. Hned 

v den příjezdu jsme se vydali 
na poznávací vycházku na Klí-
novec. Další dny nás touha po 
zdolání dalších kopečků za-
vedla na Blatenský vrch, Hadí 
horu či Hubertky. Žákům se 
nejvíce líbila Ježíškova stezka, 
která začíná u infocentra v Bo-
žím Daru. Cesta je plná zábavy 
a úkolů pro malé i velké děti. 
Na trase dlouhé 5,6 km jsme 
plnili různé úkoly, které jsme 
zapisovali do notýsku. Celkově 
tedy tým turistů našlapal krás-
ných 55 km. Druhá skupina se 

věnovala cyklistice. Například 
hned první výlet zahájili tím, 
že se ztratili na velkém okru-
hu Ježíškovy stezky. Nikomu 
to ale nevadilo, protože viděli 
plno krásné přírody a najezdi-
li 20 km. Další dny se vydali na 
Plešivec a na Myslivny. V tom-
to náročném programu jsme 
nezanedbali ani kulturu v mu-
zeu, kde jsme navštívili stálou 
expozici historie Božího Daru. 
Regeneraci jsme si užili v pla-
veckém bazénu v Jáchymově. 

 Martina Beránková, Arkadie

s medovníkem. Pro všechny 
příchozí bude zpřístupněna 
hradní vyhlídka s nádherným 
výhledem do okolí a provozov-
ny s občerstvením, pro pohodu 
zahraje folková kapela Orel. 

Důležitou součástí akce je 
tradiční závod Běh na Doubrav-
ku, který letos povede jinou 
trasou. Startuje se ve 13 hodin 
za posledním domem za teniso-
vými kurty a cíl je na nádvoří 
hradu.

 Skautské středisko Doubravka
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Registrace do série populárních závodů Milada Tour jsou už spuštěny

Začalo mytí kontejnerů, svoz se může zpozdit
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Pozor na blokové čištění komunikací
Teplice – Řidiči, pozor, je tu jarní 
blokové čištění. To letošní probí-
há až do 12. června. V rámci čiš-
tění bude proveden úklid a mytí 
vozovek a vybraných parkovišť. 
Harmonogram úklidu v jednot-
livých ulicích najdete na webu 
města. Podle teplické mluvčí 

Adiny Sedlákové se město roz-
hodlo i během letošního blokové-
ho čištění přistoupit k nuceným 
odtahům vozidel. To znamená, 
že vozidla nerespektující pře-
chodná dopravní značení budou 
odtažena a po vyčištění komu-
nikace buď vrácena zpět na své 

původní, nebo nejbližší možné 
vhodné místo. „Vozidlo bude od-
taženo na náklady jeho vlastní-
ka, či provozovatele,“ upozorňu-
je Sedláková a dodává, že ulice 
budou minimálně sedm dní před 
čištěním označeny přechodným 
dopravním značením.  gz

Chabařovice – Milada Tour vstu-
puje do sedmé sezóny. Pořada-
telé věří, že opět rozhýbe více 
než 1 500 sportovních nad-
šenců nejenom z našeho kra-
je. Proběhnou tři závody, které 
spojuje unikátní lokalita v okolí 
jezera Milada, ale také profesi-
onální organizace s množstvím 

doprovodných aktivit cílených 
hlavně na rodiny. „Seriál je zná-
mý svou rodinnou a přátelskou 
atmosférou, kde na startu ved-
le sebe stojí profi sportovci po 
boku hobbíků, kteří si společ-
ně užijí závodní tratě. Vysokou 
úroveň a hodnotí také sami 
závodníci. Většina se vrací 

Teplice – Od dubna se postup-
ně myjí a dezinfikují kontej-
nery umístěné na veřejných 
prostranstvích, které jsou ur-
čené pro odpad z domácnos-
tí. Jde o všechny kontejnery 
o objemu 660, 770 a 1100 litrů 
na směsný komunální odpad, 

Navštivte festival 
věcí s příběhem 
Teplice – Přinesete oblečení, po-
kojovky, knihy, nářadí, doplň-
ky, bižuterii, potřeby a před-
měty do domácnosti nebo 
i nevyužité jídlo či cokoliv ji-
ného a staňte se součástí swa-
pu. Výměnný festival je totiž 
výměna všeho, co se nehodí 
vám, ale mohlo by se hodit ně-
komu jinému. Na akci, která 
se koná 21. dubna v trnovan-
ské Sokolovně, můžete dorazit 
i bez věcí, nejsou podmínkou 
vstupu. Po zaplacení vstupné-
ho sto korun jsou věci zdar-
ma, nic více neplatíte. Zbylé 
věci po skončení akce poputu-
jí dál neziskovým organizacím 
v okolí, podle jejich aktuální 
poptávky.  gz

papír, plasty a sklo. Později 
bude následovat i vymytí hně-
dých popelnic na bioodpad. 
Proces mytí a dezinfekce ná-
dob probíhá podle magistrátu 
v koordinaci se svozem odpa-
du, takže může docházet ke 
skluzu.  zt

opakovaně,“ říká za pořadatele 
Michal Neustupa. Tour zahájí 
4. května Cyklozávod Milada. 
V červnu proběhne největší bě-
žecký závod seriálu, a to Mila-
da Run startující přímo z hlavní 
pláže jezera. V sobotu 8. červ-
na pořadatelé slibují bohatý 
doprovodný program s elitním 

běžeckým zastoupením. Celý 
seriál uzavře 14. prosince Win-
ter Milada Run, při kterém 
nebude chybět čert, Mikuláš 
a výborná vánoční atmosféra 
s vyhlášením vítězů celkového 
pořadí Milada Tour 2024. Regis-
trovat se můžete na webu  
miladatour.cz/registrace.  gz

Žáci SŠ AGC stážovali pod záštitou EU programu Erasmus+

V březnu se v rámci progra-
mu Erasmus+ skupina patnácti 
žáků ze SŠ AGC zúčastnila tří-
týdenní pracovní stáže v Buda-
pešti (projekt 2023-1-CZ01-KA-
121-VET-000123055 v rámci 
programu KA122-VET). Tato 
příležitost, umožněná díky fi-
nancování Evropské unie, po-
skytla účastníkům z oborů 
Informační technologie, Me-
chanik elektrotechnik a Eko-
nomika a podnikání nejen 

možnost získat praktické zku-
šenosti, ale také prohloubit je-
jich interkulturní a jazykové 
dovednosti.

Naši „ajťáci“ se během stá-
že zaměřili na využití systému 
KNIME, ChatGPT a dalších ja-
zykových AI modelů pro auto-
matizované zpracování a ana-
lýzu dokumentů. Jejich úkolem 
bylo adaptovat technologie na 
automatické zpracování doku-
mentů v různých jazycích, což 

představovalo významnou vý-
zvu a příležitost pro rozvoj je-
jich dovedností v práci s umě-
lou inteligencí.

Elektrotechnici se věnova-
li mimo jiné osazování desek 
elektronickými součástka-
mi podle schématu, což vy-
žadovalo preciznost a hlubo-
ké pochopení elektronických 
komponent. Práce na těchto 
projektech nejen zdokonali-
la jejich technické schopnosti, 

ale také prohloubila jejich 
znalosti fyzikálních principů 
elektrotechniky.

Ekonomové se zapojili do 
skenování produktů ve skla-
du velkoobchodu a kontro-
ly správnosti obalů, což bylo 
klíčové pro udržení kvality 
a přesnosti firemních katalo-
gů. Tato činnost vyžadovala 
důslednost a pečlivost a žáci 
prokázali významnou schop-
nost adaptace a pozornosti 
k detailu a k pochopení skla-
dové a prodejní logistiky. 

Důležitým výstupem stá-
že jsou certifikáty účastní-
ka a Europass Mobility, které 
představují cenné dokumenty 
pro budoucí profesní život, po-
skytující konkurenční výhodu 
na trhu práce.

Poděkování patří Evropské 
unii a programu Erasmus+ 
za umožnění této příležitosti, 
která otevírá dveře k novým 
perspektivám a možnostem 
v mezinárodním kontextu.

Ing. Stanislav Jakoubek, 
koordinátor projektu



Praha, Česká republika

Historická budova pražského Národ-
ního muzea se na podzim roku 2018 
otevřela po téměř 3leté rekonstruk-
ci veřejnosti. K  otevření došlo přesně 
tak, jak bylo plánováno, tedy na výro-
čí vzniku republiky 28.  10.  2018. Těm, 
kteří již využili možnost navštívit nově 
rekonstruovanou Historickou budovu, 
se nad její nově zrozenou zářící krásou 
skutečně tají dech. Renovované malby, 
zlacení, obnovená zábradlí, schodiště, 
podlahy, vitráže či stropy vrátily budo-
vě dřívější noblesu a důstojnost. 

Budova Muzea Království českého 
byla vystavěna v letech 1885 až 1891 
podle plánů architekta Josefa Schul-
ze. Je národní kulturní památkou. Na 
generální rekonstrukci čekala stav-
ba téměř 120 let. Cílem rekonstruk-
ce pod vedením hlavního architekta 
Ing. Arch. Zdeňka Žilky bylo obnovit 
budovu jako do detailu propracova-
né architektonické dílo (tzv. Gesamt-
kunstwerk) v původním tvaru, tedy od-
stranit druhotné půdní vestavby, ob-
novit původní funkce všech výstavních 
sálů, které byly užívány jako depozitá-
ře, knihovny, reprezentační místnos-
ti ředitelství apod. Nesmírně náročná 
byla práce desítek restaurátorů a  ma-
lířů při obnově povrchů maleb stěn, 
stropů či historických předmětů a  za-
řízení, kteří čerpali z  dobových pod-
kladů. Rekonstruovány však byly i veš-
keré konstrukce a  instalační systémy, 

ať již se jedná o střechy, fasády, okna, 
dveře, svítidla, vnitřní omítky, nebo sa-
mozřejmě také rozvody elektroinstala-
cí a  dalších zařízení TZB, včetně výta-
hů. Součástí rekonstrukce budovy však 
byly i novodobé úpravy: bylo provede-
no zastřešení obou nádvoří a bylo vy-
budováno propojení do Nové budovy 
Národního muzea podzemní chod-
bou pod Vinohradskou ulicí. Došlo tak 
k rozšíření původního vestibulu o nový 
veřejný prostor s  kavárnou a  muzej-
ní prodejnou, pod níž je skryto parko-
vání. Nový vestibul ve středním křídle 
v úrovni sníženého přízemí, se šatnami 
a toaletami, poskytuje pohodlné záze-
mí pro návštěvníky. Všechny prostory 
budovy byly nově technicky vybaveny. 
Původní mobiliář, zhotovený podle ná-
vrhů arch. Josefa Schulze – židle, lavi-
ce, křesla a stoly, výstavní vitríny, byl re-
staurován. Z pohledu památkové péče 
se jednalo o nejkomplikovanější a nej-
složitější opravu památkově chráněné 
budovy v dějinách ČR. Poprvé v historii 
je zpřístupněna i kupole, odkud si mů-
žete vychutnat pohled na celou Prahu. 

My se však vydáme do mikrosvě-
ta kamenné krásy. Expozice s  názvem 
Sál minerálů je umístěna v prvním pa-
tře Historické budovy Národního mu-
zea vedle Pantheonu. Představuje více 
než 4 000 předmětů ze sbírky, která 
celkově čítá neuvěřitelných 100 000 
minerálů z celého světa. Tato sbírka je 
v  Národním muzeu nejstarší a  její ne-
ustálé rozšiřování probíhá už více než 

200 let. Ty nejzajímavější a nejkrásnější 
minerály jsou vystaveny v  původních 
tzv. Schulzových vitrínách, které byly 
osazeny antire� exním sklem. Sbírko-
vé skvosty jsou dostatečně chráněny 
a návštěvníci je mohou obdivovat bez 
rušivých odlesků tradičních vitrín. Ne-
jednou zažijete touhu se jich dotknout. 
V  expozici je možné spatřit například 
několik podob zlata, stříbra, diaman-
tů nebo gra� tů ve své surové formě. Je 
nepochybné, že tato budova Národní-
ho muzea je ve sbírce českých historic-
kých staveb vzácným drahokamem. 

Jak zbavit hladké sklo 
nežádoucích odlesků?

Odlesky světla ve skle vadí nejen 
uživatelům skel, ale také projektan-
tům či architektům, kteří musí pracovat 
s odrazem světla v různých aplikacích. 

Standardní ploché sklo zhruba 8  % 
světla odráží, proto jsou předměty 
umístěné dále od skla špatně viditelné. 
To je i důvod, proč je nutné instalovat 
do výloh nákupních center nebo vitrín 
v muzeích nákladné systémy osvětlení. 
Speciální antire� exní povlak nanesený 
metodou magnetronového naprašo-
vání odstraňuje tuto nežádoucí re� exi 
a snižuje ji až na hodnotu pod 1 %. Uži-
vatel si nerušeně může prohlížet vysta-
vené předměty nebo užívat ničím ne-
rušený výhled z okna, a to i v případě, 
pokud je v  interiéru rozsvíceno a  vně 
je tma. Oblast využití tohoto skla není 
přesně speci� kována. Efekt lze uplat-
nit ve výkladcích a  výlohách, prodej-
ních pultech, vitrínách v muzeích a ga-
leriích, v zasklení VIP tribun, kontrolních 
věží, ale i v zoologických zahradách. 

BLACK & LIGHT DEPO, otevřený depozitář keramiky, porcelánu a skla

VÝPRAVY ZA SKLENĚNÝMI SVĚTY

Brno, Česká republika

BLACK & LIGHT DEPO je součástí stá-
lých expozic zrekonstruovaného Umě-
leckoprůmyslového muzea Moravské 
galerie v Brně. Prohlédnout si lze boha-
té muzejní sbírky, a to v plném rozsahu. 
Ve 130 prosklených boxech modulár-
ního mobiliáře, které jsou 
opatřeny speciálním an-
tire� exním sklem Clear-
sight z  produkce sklárny 
AGC, si můžete prohléd-
nout přes 13 tisíc umě-
leckých předmětů. Spe-
ciální sklo s  povlakem, 
které minimalizuje odraz, 
způsobuje, že předmě-
ty za ním jsou mnohem lépe viditelné, 
a návštěvník má pocit, že přirozená ba-
riéra ze skla, která ochraňuje vystavené 
předměty, tam není. Exponáty působí, 
jako by vyzývaly se jich dotknout. De-
tail, který nemusíte postřehnout, ale 
který umocňuje komunikaci samot-
ných artefaktů. 

Výstavní plocha je tvořena 315 skle-
něnými policemi ze základního skla 
Clearlite v celkové ploše 299 m2. Polo-
hovatelné police bylo kvůli únosnosti 
a bezpečnosti nutné vyrobit z kalené-
ho skla o tloušťce 12 mm. Boční zaskle-
ní boxů bylo provedeno 234 tabule-
mi antire� exního skla o celkové ploše 

209 m2.
Kurátoři výstavy Ma-

xim Velčovský a  Radek 
Wohlmuth ke konceptu 
depozitáře uvádí: „Přes-
tože za barvy v  pravém 
slova smyslu pokládá-
ny nejsou, představuje 
černá a  bílá v  barevném 
spektru mezní kvalitu, 

dva póly, svým způsobem počátek 
a  konec. Opticky i  symbolicky jsou to 
protiklady, přímé opaky sebe sama – 
a přitom se doplňují. Černá bývá zna-
mením absolutna, zemitosti a  plnosti 
života; bílá dokonalosti, čistoty a  svě-
telného jasu. Na této bipolární linii 
se také zakládá koncept otevřeného 

depozitáře skla, keramiky a  porcelá-
nu. Sklo představuje materialitu trans-
parentnosti, keramika naopak tem-
nou modelační hutnost. Obojí spojuje 
transformace ohněm.“ Několik modulů 
je určeno pro malé temporální výsta-
vy ve výstavě tak, aby byl důvod se do 
expozice vracet. Tento moment umož-
ňuje kromě jiného představovat autor-
ské, výroční, slohové nebo stylové vý-
běry, ale i „highlighty“, ať už výjimečné 
zápůjčky, nebo nové přírůstky. Sou-
částí konceptu jsou i  civilní a  alterna-
tivní způsoby instalace, aby se, pokud 
možno, dosáhlo odbourání vžité psy-
chologické bariéry mezi divákem a str-
nulým muzejním prostředím. Součástí 

expozice je videokoláž z dobových do-
kumentů a � lmů. 

Unikátní záležitostí je také veřejně 
přístupná on-line databáze vystave-
ných předmětů, kterou naleznete v di-
gitalizované formě na stránkách gale-
rie. Fotogra� e každého boxu, přes níž 
se dokliknete k  jednotlivým artefak-
tům s  popisem, vám umožní zhléd-
nout depozitář z  tepla domova. Nic-
méně osobní návštěva vám umožní 
individuální zážitek z  podmanivého 
bloudění v  černém labyrintu „Black 
depa“ nebo stanutí před objekty „Light 
depa“ jako v aréně. Tak, kdy za ním vy-
razíte? Otevřeno je od středy do nedě-
le vždy od 10 hodin.

Možná jste to ani netušili a obdivovali jste na cestách výjimečné 
architektonické skvosty postavené nebo komponované ze skla, 
které vyrobili skláři z koncernu AGC. Dalšími příklady jsou výjimečné 
expozice BLACK & LIGHT DEPO v Brně a Sál minerálů v pražském 
Národním muzeu. Další jedinečné stavby vám postupně představíme 
v našem seriálu tipů na výlet.

Národní muzeum jako zářivý drahokam

© AGC Glass Europe, 
sbírky Národního muzea, Praha
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